
  

  

 

Aan de Raad der gemeente Haarlem 

 

Ingevolge het bepaalde in artikel 38 van het Reglement van Orde voor de 

vergadering van de gemeenteraad stellen wij u hierbij in kennis van de op  

13 september 2006 bij ons college ingekomen vragen van de heer J. Fritz en de heer 

O. Özcan en het door het college gegeven antwoord. 

 

         De burgemeester, 

         mr. B.B. Schneiders 

 

 

 

 

 

Betreft: Raadsvragen ex art 38 RvO 

 

Geacht College van B&W, 

 

De PvdA-fractie verzoekt u om schriftelijke beantwoording van onderstaande 

vragen conform artikel 38 Reglement van Orde. 

 

In 2005 heeft de PvdA in de (toenmalige) commissie Stedelijke Ontwikkeling 

herhaaldelijk aandacht gevraagd voor het openlijk adverteren van illegale 

onderhuur,onder meer op de studentenkamerwebsite Kamernet.nl. Hier worden in 

volledige openbaarheid kamers ter huur aangeboden, waarbij inschrijven bij de 

gemeente niet is toegestaan omdat het illegale onderhuur betreft. Het College heeft 

toegezegd na te zullen gaan of hier iets tegen gedaan kan worden. Inmiddels heeft 

het College geantwoord dat dit niet mogelijk is, omdat hier onvoldoende capaciteit 

voor beschikbaar zou zijn. 

 

De PvdA vindt dat illegale onderhuur keihard moet worden aangepakt. Vaak gaat 

het om malafide huisbazen die tegen woekerprijzen onveilige kamertjes verhuren 

of om huurders die verhuisd zijn en tegen hogere prijzen hun corporatiewoning 

onderverhuren. Dit is onrechtvaardig, want mensen krijgen zo de kans voor te 

dringen op de wachtlijst. Bovendien is er vaak sprake van uitbuiting: vaak wordt 

een te hoge huur gevraagd. De nieuwe bewoners kunnen (gemeentelijke) 

belastingen ontduiken, omdat ze niet ingeschreven staan bij de gemeente. Tenslotte 

blijkt illegale onderhuur soms ook als dekmantel te worden gebruikt voor illegale 

activiteiten, zoals wietplantages en huisvesting van illegalen. 

 

1. Is het college het met de PvdA eens dat illegale onderhuur onwenselijk is en 

dat het voorkomen daarvan mede een gemeentelijke taak is? 
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2. Klopt het dat de gemeente op dit moment onvoldoende capaciteit heeft om 

effectief op te kunnen treden tegen illegale onderhuur, zelfs als dit openlijk 

wordt geadverteerd? 

 

3. Zo ja, hoe gaat het college dit dan oplossen?  

 

Behalve de gemeente kunnen ook de woningbouwcorporaties optreden tegen 

illegale onderhuur. Zij kunnen hun huurdersbestand doorlichten en actief op zoek 

gaan naar mensen die hun huis onderverhuren. 

 

4. Wat doen de Haarlemse woningbouwcorporaties om illegale onderhuur te 

voorkomen? Is dit in de ogen van het college voldoende? 

 

Onderverhuur gebeurt niet altijd met slechte bedoelingen. Mensen die voor langere 

tijd in het buitenland verblijven verhuren hun woning vaak tijdelijk door. Ook als 

mensen gaan samenwonen willen ze soms één woning ‘achter de hand houden’ 

voor het geval de relatie stuk loopt. 

 

Uit de websites van de drie Haarlemse woningbouwcorporaties (Pre Wonen, Elan 

Wonen en de Woonmaatschappij) blijkt dat alleen de Woonmaatschappij de 

mogelijkheid kent om bij langdurig verblijf in het buitenland of bij (op proef) 

samenwonen de woning tijdelijk legaal door te verhuren (voor maximaal één  jaar). 

Deze tijdelijke doorverhuur, ook wel huisbewaring of liefdescontract genoemd, 

heeft een aantal voordelen. Ten eerste hoeft de oorspronkelijke bewoner tijdens 

zijn afwezigheid geen huur te betalen en kan hij toch zijn woning behouden. 

Bovendien komt de woning beschikbaar voor mensen die tijdelijk op zoek zijn naar 

een woning, zoals studenten. Tenslotte wordt illegale onderhuur voorkomen. 

 

In verschillende andere gemeenten wordt huisbewaring voor alle inwoners 

mogelijk gemaakt door de gemeente. Zo biedt de gemeente Amsterdam op haar 

website actief informatie aan over doorverhuur (zie 

http://www.wonen.amsterdam.nl/woonruimte huren/bijzondere 

situatie/huisbewaring). 

 

5 Is de gemeente bereid om in samenwerking met de corporaties tijdelijke 

huisbewaring in geval van langdurig verblijf in het buitenland of samenwonen 

voor alle Haarlemse huurders mogelijk te maken? 

 

Namens de fractie van de PvdA, 

 

Jeroen Fritz en Oktay Özcan 

 

 

http://www.wonen.amsterdam.nl/woonruimte
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Aan de heer J. Fritz 

lid van de gemeenteraad 

Rijksstraatweg 12 020 

2022 DA  Haarlem 

 

Aan de heer O. Özcan 

lid van de gemeenteraad 

Halbertsmastraat 19 

2035 CE  Haarlem 

 

 

Onderwerp:   Uw brief van: 

Beantwoording vragen inzake 13 september 2006 

illegale onderhuur 

 

 

Geachte heer J. Fritz en heer O. Özcan, 

 

In september 2006 heeft u schriftelijk vijf vragen -ex artikel 38 RvO- over illegale 

onderhuur gesteld aan het college. In deze brief geeft het college antwoord op de 

vragen.  

 

Vraag 1 

Is het college het met de PvdA eens dat illegale onderhuur onwenselijk is en dat het 

voorkomen daarvan mede een gemeentelijke taak is? 

Antwoord 

Het college beschouwt illegale onderhuur als onwenselijk. Het college heeft met de 

corporaties en de regiogemeenten afspraken gemaakt over de wijze waarop de 

sociale huurwoningen worden verdeeld. Deze afspraken worden in december aan de 

gemeenteraad voorgelegd. Speerpunten van het woonruimteverdelingbeleid zijn 

onder andere een “eerlijk”, “open” en “transparant” systeem. Illegale onderhuur 

past niet binnen dit woonruimteverdelingsysteem. Het woonruimteverdelingsysteem 

bepaalt dat degene met de langste zoekduur – dus degene die het langst wacht- het 

eerst in aanmerking komt voor een woning. De eerste verantwoordelijkheid voor 

het voorkomen van illegale onderhuur en het tegengaan van illegale onderhuur is 

privaatrechtelijk geregeld en ligt bij de eigenaar van de woningen. In het geval van 

ons woonruimteverdelingsysteem zijn dit de corporaties. De gemeente probeert de 

corporaties daar waar mogelijk wel bij te staan bij de bestrijding van illegale 

onderhuur.     

 

Vraag 2 

Klopt het dat de gemeente op dit moment onvoldoende capaciteit heeft om effectief 

op te kunnen treden tegen illegale onderhuur, zelfs als dit openlijk wordt 

geadverteerd? 

Antwoord 

Het college beschouwt de handhaving van illegale onderhuur primair als een taak 

van de corporaties. De gemeentelijke capaciteit die gevraagd wordt door de 
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corporaties is niet structureel, maar gebeurt in specifieke gevallen. Hierbij gaat het 

vooral om de inschrijvingen in het bevolkingsregister. Met de corporaties wordt 

inmiddels wel gesproken over een meer structurele aanpak voor het tegengaan van 

illegale onderhuur.  

 

Vraag 3  

Zo ja, hoe gaat het college dit dan oplossen?  

Antwoord 

In het antwoord op vraag twee is dit antwoord verwerkt.  

 

Vraag 4 

Wat doen de Haarlemse woningbouwcorporaties om illegale onderhuur te 

voorkomen? Is dit in de ogen van het college voldoende? 

Antwoord 

De huurders zijn op de hoogte dat het niet toegestaan is om hun huurwoning door te 

verhuren. Er is in de afgelopen jaren sprake geweest van projectmatig handhaven. 

Hiervan gaat een preventieve werking uit. Bij vermoeden van illegale onderhuur 

wordt ook ingegrepen.   

 

Vraag 5  

Is de gemeente bereid om in samenwerking met de corporaties tijdelijke 

huisbewaring in geval van langdurig verblijf in het buitenland of samenwonen voor 

alle Haarlemse huurders mogelijk te maken? 

Antwoord 

Onderhuur gebeurt niet altijd met slechte bedoelingen. In geval van tijdelijke 

huisbewaring voor tijdelijk verblijf in het buitenland is het voor huurders bij alle 

Haarlemse corporaties mogelijk om tijdelijk hun woning door te verhuren. Dit past 

binnen het gemeentelijk beleid. Leegstand is namelijk onwenselijk. Voor gevallen 

waarbij huurders als zekerheid hun woning aanhouden, zoals bij samenwonen,  

wordt echter niet meegewerkt aan tijdelijke verhuur. Het college vindt dit ook niet 

wenselijk.   

   

Wij hopen u met de beantwoording van uw vragen voldoende te hebben 

geïnformeerd. 

 

het college van burgemeester en wethouders, 

 

de secretaris,     de burgemeester, 

drs. W.J. Sleddering    mr. B.B. Schneiders 
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